
   
 
 2024-11-25 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nackasalen, måndagen den 25 november 2024, kl. 15:00-15:32 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M) 
Johan Krogh (C) 
Johanna Kvist (S) 
Filip Wiljander (M) 
Peter Zethraeus (M) 
Agnes Palinski (M) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Karin Teljstedt (KD) 
Henrik Unosson (S) 
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Tobias Nässén (M) 
Oliver Rykatkin (M) 
Christian Listérus (M) 
Emma Eide (C) 
Anders Tiger (KD) 
Andreas Andersson (S) 
Stefan Hult (S) 
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Övriga deltagare Victor Kilén, Sara Lauri, Louise Hult, Mohammad Manouchehr, Mathias 
Forsberg, Amanda Stange §§ 285-303,  Vilde Rundfloen §§ 285-303, Helena 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll § 305är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 25 november 2024 
Anslaget sätts upp 26 november 2024 
Anslaget tas ned 18 december 2024 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
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Kommunstyrelsens protokoll §§ 285-304 är justerat. 
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Sammanträdesdatum 25 november 2024 
Anslaget sätts upp 28 november 2024 
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§  285  

Val av justerare 

Beslut 
Johanna Kvist (S) utses att, att vid sidan av ordförande, justera dagens protokoll.  

- - - - - 
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§  286  

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noter anmälningarna till protokollet.  

Anmälningar KS, 2024-11-25 

Ärende 
Revisionsskrivelse C samt Bilaga  

Digital tillgänglighet och digitalt utanförskap. Sammanställning av svar på revisorernas 
frågor till Seniorrådet och Tillgänglighetsrådet 

Information från StorSTHLM angående Överenskommelse om bibehållet 
kostnadsansvar vid flyttning till särskilt boende mellan kommunerna i Stockholms län 

 

- - - - - 
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§  287 KFKS-2024-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen notetar anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut, KS 2024-11-25 
 

Ärende 
Beslutsfattare Datum 

1.  Ny säkerhet för stadsbyggnadsprojekt 
Erstavik 25:38, Morningside Marina 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

24-10-29 

2.  Nyttjanderättsavtal inom fastigheterna 
Sicklaön 363:2 och 363:3 för ombyggnad 
av Sickla industriväg inom 
stadsbyggnads-projektet Värmdövägen 
etapp 1, KFKS 2018-430 

Projektchef 
Exploateringsenheten 

24-10-29 

3.  Förändring av beslutattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 
KFKS 2023-01125 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2024-10-31 

4.  Yttrande till Skolinspektionen 
KFKS-2024-01069 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola  

2024-10-31 

5.  Tidsbegränsad delegation om att uppta 
lån med mera hos Kommuninvest 
KFKS-2024-01114 

Finanschef 2024-11-04 

6.  Avtal om arrende för koloniverksamhet 
på fastigheten Rensättra 2:3 
KFKS-2023-01155 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-10-30 

7.  Beslut certifikat 2024-11-07--2025-02-07 
KFKS 2024-00418 

Finanschef 2024-11-05 

8.  Tillförordnande av utbildnings- och 
arbetsmarknadsdirektör höstlovsveckan 
2024,  KFKS-2024-01092 

Utbildnings- och 
arbetsmarknadsdirektör  

2024-10-25 

9.  Tillförordnande av ekonomi- och 
finansdirektör under ledighet 2024 
KFKS-2024-01134 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2024-11-06 

10.  Justering i förslag till mål och budget 
2025-2027, KFKS-2024-00077 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2024-11-06 

11.  Tillägg till nyttjanderättsavtal om 
utbyggnad av allmänna anläggningar 

Projektchef 
Exploateringsenheten 

2024-11-11 
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inom detaljplanen för Järla 
stationsområde norr, KFKS 2016-129 

12.  Delegationsbeslut inleda upphandling 
finansiell rådgivning, KFKS-2024-00976 

Ekonomi- och 
finansdirektör 

2024-10-04 

13.  Tillförordnande av stadsdirektör under 
jul och nyår 2024/2025 
KFKS-2024-01206 

Stadsdirektör 2024-11-19 

14.  Anlitande av konsult inom ramen för 
beslutade investerings- och/eller 
exploateringsåtgärder 
KFKS 2014-00721, 2022-00300, 2024-
01078 

Delprojektledare 
Planenheten 

2024-11-18 

15.  Yttrande till mark- och miljödomstolen, 
mål nr P 2414-24, Skadeersättning för 
värdeminskning i och med beslut om 
rivningsförbud på fastighet, 
KFKS 2024-00864 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2024- 11-
08 

 

- - - - - 
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§  288 KFKS-2024-00123 

Motion om tillståndskrav vid insamling av pengar (SD) 
Inkom den 29 januari 2024 av Leonid Yurkovskiy (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att i de lokala ordningsföreskrifterna fastslås att passiv insamling av 
pengar är förbjudet på vissa angivna platser, framför allt centrumanläggningar.  

Motionen har behandlats på natur- och trafiknämndens sammanträde i maj 2024. Juridik- 
och kanslistaben har inhämtat synpunkter från säkerhetsstaben.  

Penninginsamling på offentlig plats utgör en sådan företeelse som får regleras genom lokala 
föreskrifter. Detta görs med stöd av 3 kap. 8 § ordningslagen (1993:1617) och 1 § 
förordningen (1993:1632) med bemyndigande för kommuner och länsstyrelser att meddela 
lokala föreskrifter enligt ordningslagen. Högsta domstolen har uttalat (HFD 2018 ref. 75) 
att föreskrifterna måste syfta till att upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats, 
föreskrifterna får inte vara för långtgående avseende geografiskt tillämpningsområde, 
tidsmässig giltighet eller sakligt innehåll samt behöver föreskrifterna vara möjliga att 
tillämpa.  

Regeringen har tillsatt en utredning gällande ett nationellt tiggeriförbud som ska redovisas 
den 26 juni 2025.  

Centrumanläggningarna i Nacka kommun är till stor del belägna på privatägd 
fastighetsmark. Där har markägaren redan möjlighet att sätta upp ordningsregler för de 
som befinner sig där samt utöva bevakande åtgärder. Bedömningen är därför att ett 
införande av förbud mot passiv insamling på platser i initiativet skulle ha låg påverkan. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 21 oktober 2024 
Bilaga 1. Motionen  
Bilaga 2. Protokollsudrag KSTU 2024-11-06 § 30 
Bilaga 3. Protokollsutdrag NTN 2024-05-28 § 91 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), bifall till 
tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
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Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens trygghetsutskott om att 
föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. I yrkandet instämde Gunilla Grudevall-
Steen (L), Desha Svenneborg (MP), Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL) och 
Tomas Ottosson (V). 

Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns två förslag till beslut, Filip Wiljanders yrkande och Johan 
Kroghs yrkande. Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med Johan Kroghs yrkande. 

Protokollsanteckning 
Emma Eide lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 
Frågan om införandet av ett tiggeriförbud lyfts ständigt från högerpopulistiska partier. Från 
Centerpartiets sida tar vi tydlig ställning emot det.  

Det finns tydliga problem i vissa EU-länder kring hur man behandlar och hanterar olika 
minoriteter. Fattigdom, utanförskap och arbetslöshet präglar vardagen för en del av 
befolkningen i framför allt Rumänien och Bulgarien. Det är anmärkningsvärt att 
regeringarna i dessa länder inte tar ansvar för eller inkluderar sina medborgare fullt ut. 
Detta trots bidrag och stöd från EU till dessa länder i miljardklassen varje år. Dessa frågor 
måste dock hanteras på EU-nivå. Press måste sättas från EU mot dessa staters regeringar. 
Fattigdomen och arbetslösheten driver en del människor från sina hemländer till att åka 
utomlands för att tigga och försöka få någon form av arbete. Att förbjuda tiggeri i Nacka 
löser inte dessa människors problem att försörja sig. Och det löser inte heller tiggerifrågan 
vare sig i Nacka eller andra platser i landet. Risken är i stället att om detta skulle förbjudas i 
Nacka skulle de berörda personerna flytta vidare till andra platser i andra kommuner.  

Att det skulle vara ett stort problem att några personer ber om pengar till sin försörjning på 
några platser i Nacka, är en kraftig överdrift. Däremot uppstår ofta problem vid olagliga 
bosättningar med sanitära olägenheter, skräp och bråte av olika slag. Det finns dock redan 
idag lagliga möjligheter att avhysa den typen av boenden.  

Centerpartiet vill i stället göra det enklare att anställa personer för enklare jobb, vilket skulle 
kunna leda till att människor utan utbildning och större språkkunskaper lättare skulle kunna 
försörja sig utan att behöva tigga. En annan fråga i detta är, vad som menas med passiv 
insamling av pengar. Finns det inte risk för att tex någon förening, t. ex Röda korset eller 
Läkare utan gränser, som också brukar samla in pengar, också är att betrakta som passiv 
insamling av pengar. Var ska gränsen dras? Detsamma gäller barn och unga som 
exempelvis samlar in pengar till scoutkåren eller klassresan. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan anser att detta i första hand är något som bör hanteras på riksnivå. En 
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utredning, tillsatt av regeringen kommer att lägga fram sina slutsatser senast under 
sommaren 2025. Nackalistan anser därför att det rimligaste är att avslå motionen i detta 
skede och invänta vilka förslag som den statliga utredaren kommer att presentera. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet ser tiggeri som ett tecken på en akut social katastrof i dagens Europa. Det 
behövs åtgärder både för att långsiktigt avskaffa fattigdom i Europa samt akuta åtgärder för 
att ge värdighet åt människor i en ovärdig situation. 

Långsiktigt så behövs det en kraftfull ekonomisk politik i Europa för välfärd och arbete 
och åtgärder för att bekämpa diskriminering och fattigdom. På europeisk nivå så behöver 
mer av EU:s medel gå till driva projekt för att samhällen ska kunna fungera för att 
inkluderar medborgare och skapa arbetstillfällen. 

Arbetet mot tiggeri i Sverige bör skötas nationellt med samordnade insatser för gör 
livssituationen dräglig för de som ser tiggeri i Sverige som bättre än arbetslöshet och 
diskriminering i hemlandet 

I Sverige finns möjlighet att använda EU-fonden. Vänsterpartiet på riksplanet föreslår 
dessutom en statlig pott som kommuner ska kunna söka stöd från för att ordna platser på 
härbärgen eller uppställningsplatser där vatten, sanitet och sophämtning är ordnat. Det är 
inte hållbart att skuffa människor från plats till plats. 

Vänsterpartiet vill slutligen tillägga att fattigdom är inget brott inget som går eller är 
lämpligt att kriminalisera 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
För Miljöpartiet är det ett självklart beslut att avslå Sverigedemokraternas motion om 
tiggeriförbud. Socioekonomisk utsatthet går inte att motverka genom förbud och det är 
kommunens uppgift att hjälpa utsatta människor, inte tvärtom. Vi välkomnar yrkandet om 
att avslå motionen utan att hänvisa till nationella utredningar och det är glädjande att det nu 
finns en majoritet partier som står upp för grundläggande mänskliga värderingar som tar 
hänsyn till människors faktiska verklighet, behov och rättigheter. Att tiggeri fortfarande 
existerar är tecken på ett system som inte fungerar i ett samhälle där människor stängs ute. 
Men Sverigedemokraternas lösning är att ignorera och blunda för grundorsakerna och 
istället bara rikta in sig på symtomen och peka ut den enskilda utsatta människan. Det 
Miljöpartiet vill göra är att bidra till ett samhälle där ingen behöver tigga, och det är inget 
man löser genom att förbjuda det. 

- - - - - 
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§  289 KFKS-2024-00524 

Motion – Planera för ytor för lek och idrott 
Inkom den 22 april från Johanna Kvist m.fl. (S) 
Inkom den 22 april 2024 från Johanna Kvist m fl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige noterar att ett arbete i linje med förslaget i motionen om att 
planera för ytor för lek och idrott när nya bostadsområden planeras redan 
genomförs genom framtagande av en ny översiktsplan, ett grön- och 
blåstrukturprogram och en parkplan.  

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utreda införandet av 
bemannade parklekar i lämpliga parker i kommunen då det redan finns ett brett och 
varierat fritidsutbud för målgruppen.  

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun planerar för ytor för lek och idrott, både 
organiserad och spontan, när nya bostadsområden byggs samt att Nacka kommun utreder 
möjligheten att införa bemannad parklek i lämpade parker i kommunen. 

Motionen har behandlats i natur- och trafiknämnden samt fritidsnämnden som inkommit 
med förslag till beslut. 

Kommunen tar just nu fram en ny översiktsplan och parallellt med det tas det även fram 
ett grön- och blåstrukturprogram. Vid framtagandet kartläggs och identifieras bland annat 
rekreativa värden, som lek och idrott, i kommunen och de ska sedan användas i den 
långsiktiga planeringen både när nya bostadsområden byggs och befintliga rustas upp. Som 
en fördjupning av översiktsplanen och grön- och blåstrukturprogrammet kommer det även 
att tas fram en parkplan i syfte att ge en heltäckande bild av alla parker och hur dessa ska 
utvecklas och förvaltas. Parkplanen kommer bland annat innehålla generella riktlinjer kring 
parkanläggningar såsom hundrastgårdar, utegym, badplatser, lek- och aktivitetsytor med 
mera. 

Både natur- och trafiknämnden och fritidsnämnden har tidigare besvarat en motion med 
förslaget att utreda en parklek i Braxenparken i Fisksätra samt i övriga parker i kommunen 
(natur- och trafiknämnden den 8 juni 2021, § 102, och fritidsnämnden den 16 juni 2021, 
§7). Bedömningen kvarstår att det redan finns ett brett och varierat fritidsutbud för 
målgruppen. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 28 oktober 2024 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2 Protkollsutdrag KSSU 2024-11-05 § 144 
Bilaga 3. Protokollsutdrag NTN 2024-08-27 § 135 
Bilaga 4. Protokollsutdrag FRN 2024-09-11 § 63 

Yrkanden 
Henrik Unosson (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL) 
och Tomas Ottosson (V). 

Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns två förslag till beslut, Henrik Unossons yrkande och 
Peter Zethraeus yrkande. Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att 
kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Peter Zethraeus yrkande.  

Reservationer 
Henrik Unosson (S), Johanna Kvist (S) och Gunnel Nyman Gräff (S) reserverade sig mot 
beslutet och lät anteckna följande:  
Vi socialdemokrater reserverar oss mot nämndens beslutet att avslå motionen. I motionen 
yrkar vi på att Nacka ska planera för ytor för lek och idrott, både organiserad och spontan 
när nya bostadsområden byggs samt att Nacka kommun utreder möjligheten att införa 
bemannad parklek i lämpliga parker i kommunen. Detta är två förslag som kan bidra till 
förbättrad folkhälsa genom försäkrad närhet till lek- och idrottsytor. Förslaget om parklek 
är även ett viktigt initiativ som bidrar till ökad rörelseglädje och inspiration till rörelse redan 
i tidig ålder.   

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker det är viktigt att man planerar för ytor för lek och idrott när nya 
bostadsområden byggs. Det är viktigt att man tar in barnperspektivet i dessa planer och 
tillser att det finns möjlighet till både lek och idrott i närområdet. Nackalistan skulle också 
vilja se en fördjupad utredning kring bemannad parklek. Vi vill att den kostnad det skulle 
innebära ställs mot de fördelar en sådan parklek skulle ha. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att fritidsutbudet i nybyggda område i Nacka brister. Motionen har två 
olika att satser där den först handlar om att planera rätt förutsättningar för att 
stadsbyggandet ska ge ett helt och socialt hållbart samhälle, för det krävs det som motionen 
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föreslår. Vänsterpartiet ser 15 minuters staden som en förebild vilket gör idrott, kultur, 
skola och arbetsplatser lika viktiga. Att ensidigt fokusera på bostäder i ett område för att 
maximera vinsten vid en exploatering kommer tvinga fram många resor för att göra 
vardagliga saker som idrott eller kulturaktiviteter. Det är varken långsiktigt klok planering 
eller socialt hållbart. 

Den andra att satsen fokuserar på ungas behov av vuxenstöd och aktiviteter mellan det att 
skolans lektioner är slut och föräldrarna kommer hem från arbetet. Det kan vara många 
ensamma timmar som barnen själva behöver fylla med aktiviteter. Att då kunna komma till 
en parklek, fylld med aktiviteter som inte går att gör själv hemma är en riktigt bra ide. En 
del undrar hur vi kan göra för att minska på rekryteringen in i gängmiljö och att ha en 
positiv fritidssysselsättning är en motkraft som fungerar. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Lek, rörelse och idrott måste få plats när vi förtätar och bygger och platser behövs för både 
föreningsliv och spontanidrott. Framförallt behöver vi planera för en lekande stad, även på 
icke traditionella sätt, varför vi föreslagit både lekotoper och en mer lekfull stadsplanering. 
Som framgår i svaret på motionen tas nu ett grön- och blåstrukturprogram fram, något 
som har grund i Miljöpartiets gröna samverkansavtalet med styret, och där vill vi se stärkta 
rekreativa värden i takt med att kommunen växer. Vi ser även att framtagandet av en ny 
översiktsplan är en viktig del i arbetet att skapa utrymme för idrott och lek. En annan viktig 
punkt som Miljöpartiet drivit igenom är det pågående utemiljölyftet på kommunens 
förskole- och skolgårdar som syftar till att inspirera barn och unga till lek och rörelse och 
som nu pågår för fullt. 

- - - - - 
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§  290 KFKS-2024-01170 

Månadsbokslut oktober 2024 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för oktober 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Periodens utfall för kommunen som helhet är +62,3 miljoner kronor, vilket är 
+73,3 miljoner kronor bättre än budget. Det beror främst på högre skatteintäkter och 
bättre resultat från nämnderna.  

Helårsprognosen för kommunens resultat uppgår till + 2,1 miljoner kronor, vilket är 
- 360,0 miljoner kronor sämre än budget. Resultatet exklusive jämförelsestörande poster 
prognostiseras till +267,0 miljoner kronor vilket ger en positiv budgetavvikelse på + 115,0 
miljoner kronor. 

Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott på +63,8 miljoner kronor för 
helåret. Utbildningsnämnden redovisar överskott på +38,0 miljoner kronor och nämnden 
för arbete och försörjning redovisar överskott på 23,0 miljoner kronor vilken delvis 
balanseras av underskott på äldrenämnden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2024 
Bilaga Månadsbokslut oktober 2024 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns ett förslag till beslut, det utsända, och att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Kommunens ekonomiska resultat fram till oktober uppvisar en positiv budgetavvikelse på 
62,3 miljoner kronor. Dock beräknas helårsprognosen ligga 360 miljoner kronor under 
budget och med ett resultat på endast 2,1 miljoner kronor. Nackalistan tycker att det är bra 
att kommunen nu i alla fall kan uppvisa positiva siffror.  

Nettoinvesteringarna ligger på 1 018,2 miljoner kronor hittills i år, med en högre takt än 
föregående år. Det är positivt att vissa projekt har anpassats efter nya 
marknadsförutsättningar, men skillnader mellan prognoser och faktiska utfall behöver 
fortsatt stor uppmärksamhet. Nacka kommun behöver få ett bättre grepp om sin ekonomi 
och i synnerhet stadsbyggnadsekonomin. Nackalistan föreslår därför att en fördjupad 
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analys görs av de jämförelsestörande posterna för att minska deras påverkan på budgeten. 
Prioritering av investeringar med stark förväntad samhällsnytta, samt ökad transparens 
kring långsiktiga ekonomiska effekter. 

Vi vill lyfta behovet av en mer proaktiv ekonomisk styrning och åtgärder för att säkerställa 
kommunens finansiella hållbarhet. 

- - - - - 
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§  291 KFKS-2024-01185 

Månadsbokslut oktober 2024 kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för oktober 2024 i enlighet med tjänsteskrivelsen 
daterad den 20 november 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari - oktober 2024 ett utfall på netto -238,2 
miljoner kronor, vilket är 3,3 miljoner kronor bättre än budget för perioden.  

De delar av kommunstyrelsen som efter tio månader redovisar i utfallet ett samlat 
underskott mot budget på totalt -39,8 miljoner kronor är: 

• kommunfullmäktige (-0,5 miljoner kronor) 
• stadsledning (-8,9 miljoner kronor) 
• Södertörns brandförsvar (-2,4 miljoner kronor) 
• kommungemensamt (-1,0 miljoner kronor) 
• stadsutveckling (-11,6 miljoner kronor) 
• Särskilda fastighetsobjekt (-0,1 miljoner kronor) 
• välfärdskola (-15,3 miljoner kronor). 

De delar av kommunstyrelsen som redovisas ett samlat överskott mot budget med totalt 
43,0 miljoner kronor är: 

• kommunstyrelsen som egen nämnd (4,1 miljoner kronor) 
• revision (0,4 miljoner kronor) 
• val och demokratinämnden (0,1 miljoner kronor) 
• fastighetsenheten (26,4 miljoner kronor) 
• välfärdsamhällservice (12,0 miljoner kronor). 

Prognosen för helåret är -281,0 miljoner kronor, vilket är 6,6 miljoner kronor bättre än 
budget och 10,6 miljoner kronor bättre än prognosen vid tertialuppföljningen. Större delen 
av förbättringen ligger hos fastighetsenheten, som hade ett prognostiserat överskott på 17,0 
miljoner kronor i tertialuppföljningen, men har nu justerat prognosen till överskott på 24,5 
miljoner kronor. Välfärd skola visar ett prognostiserat underskott på 13,2 miljoner kronor 
och stadsledning på 11,3 miljoner kronor.  

Även stadutvecklingsprocessen (-6,0), kommunfullmäktige (-0,5) visar prognostiserat 
underskott. Däremot har fastighetsenheten (24,0), kommunstyrelsen (3,8), val och 
demokratinämnden (0,5), Södertörns brandförsvar (3,5) samt välfärd samhällsservice (7,0) 
positiva prognoser.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 20 november 2024 

Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns ett förslag till beslut, det utsända, och att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med det utsända förslaget.  

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är kritiska till det underskott som flera av verksamheterna under 
Kommunstyrelsen påvisar. Särskilt ska Välfärd skolas underskott i månadsbokslutet på 15,3 
miljoner lyftas. Det är tydligt att verksamheten bedriver ett omfattande arbete för att få 
ekonomin i balans. Även föregående årsbokslut visade på ett underskott även om 
underskottet då var mindre. Underskottet omvändes delvis då minoritetsstyret fick tillföra 
en tilläggsbudget på 36 miljoner kronor. Underskottet som redovisas för månadsbokslutet i 
oktober förklaras med en förändrad befolkningsprognos och volymförändringar inom 
välfärd skola. Vänsterpartiet menar att den checkberäkning som idag görs inte täcker de 
kostnader som Välfärd skola står inför och att verksamheten har varit underfinansierad i 
många år. Vänsterpartiet har till exempel i den egna budgeten lagt resurser för full 
kompensation för löne- och prisökningar något som minoritetsstyret i många år medvetet 
avstått ifrån till förmån för skattesänkningar. Vänsterpartiet menar att återkommande 
underskott är ett symptom på en ohållbar ekonomisk politik för verksamheten men också 
ett bevis på en sårbar och bristfällig budgetering. 

- - - - - 
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§  292 KFKS-2019-00786 

Reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Klinten Uddvägen 11, fastigheten Sicklaön 82:1, Sickla 
Budget för nytt initieringsskede 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Klinten Uddvägen 11 med 0,4 
miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom 
Nacka för år 2024–2026. Detta fördelat på 1,9 miljoner kronor i investeringsinkomster och 
1,5 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett inriktningsbeslut antogs av kommunstyrelsen 2021 och en principöverenskommelse 
tecknades med Nacka Port Fastighets AB för utveckling av projektområdet. Sedan 
inriktningsbeslutet antogs har detaljplanen för projektet varit ute på samråd under 2022. 
Under samrådsskedet inkom länsstyrelsen med ett samrådsyttrande gällande buller vars 
innebörd är att nuvarande bebyggelseförslag inte bedöms som genomförbart. Ett omtag 
planeras nu i projektet tillsammans med exploatören för att hitta en ny inriktning för 
projektet. Syftet är att sätta förutsättningarna för platsen och ta fram ett nytt 
bebyggelseförslag genom parallella arkitektuppdrag. Avsikten är därefter att projektet går 
upp med ett nytt inriktningsbeslut för att påbörja detaljplaneprocessen på nytt.  

Till följd av att projektet förskjutits i tid, att bullersituationen utretts med anledning av 
yttrandet från länsstyrelsen, kompletterande utredningar har behövts i högre grad än 
prognostiserat och för nu kommande initieringsarbete behöver en utökad budget sökas.  

Projektet förväntas som helhet, genom framtida intäkter från exploateringsersättning, 
generera ett ekonomiskt överskott till Nacka kommun om 45,8 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och planenheten daterad 2024-10-23 
Bilaga 1. Ärendeöversikt 
Bilaga 2. Protokollsutdrag KSSU 2024-11-05 § 134 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till det utsända förslaget.  
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Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns ett förslag till beslut och att kommunstyrelsen beslutat i 
enlighet med Johan Kroghs yrkande.  

- - - - - 
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§  293 KFKS-2022-00445 

Reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Planiavägen-Järlaleden, fastigheten Sicklaön 40:12 med 
flera, i Sickla  
Beslut om tilldelning av medel för genomlysning och slutförande av systemhandlingsprojektering 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar återremittera ärendet med följande motivering: 

Kommunstyrelsen noterar att kommunfullmäktige har beslutat att stadsbyggnadsprojektet 
Planiavägen-Järlaleden ska omstartas, utifrån nya förutsättningar och med särskild ambition 
att minska kostnaderna. I det ingår att se över vilka åtgärder som är absolut nödvändiga att 
genomföra. Ärendet behöver omarbetas utifrån dessa förutsättningar. Om möjligt bör ett 
reviderat ärende presenteras för kommunstyrelsen till sammanträdet 16 december 2024.   

Sammanfattning av ärendet 
En utökad budget föreslås tilldelas för stadsbyggnadsprojekt Planiavägen-Järlaleden från 
budgetramen för stadsbyggnadsprojekt år 2024-2026 med totalt -6,3 miljoner kronor netto. 
Detta fördelat på 0 miljoner kronor i investeringsinkomster och 6,3 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. Projektet återlämnar även beviljad intäktsbudget om 2,9 miljoner 
kronor. 

Stadsbyggnadsprojektet är beläget i Sickla och innefattar huvudsakligen Planiavägen, del av 
Järlaleden samt del av den privatägda fastigheten Sicklaön 117:17. Projektet ska enligt 
inriktningsbeslut från 2022 säkerställa avledning av dagvatten och skyfall från 
projektområdet till Kyrkviken, möjliggöra uppdimensionering av ledningsinfrastruktur, 
förbättra framkomligheten för fotgängare och cyklister samt anpassa projektområdet till 
den nya stadsmiljö som planeras i Sickla med tillkommande bostäder och arbetsplatser. 
Projektets omfattning enligt inriktningsbeslutet är en förutsättning för planerade 
intilliggande exploateringsprojekt. En genomlysning av projekt Planiavägen-Järlaleden 
pågår för närvarande för att utreda vilken påverkan en minskad, förskjuten, och/eller 
utebliven investering får.  

Förslag till beslut innebär att projektet tilldelas utökade medel för att genomföra påbörjad 
genomlysning samt att slutföra systemhandlingsprojektering. Upparbetade kostnader 
uppgår till 20,5 miljoner kronor och kvarstående kostnad för systemhandlingsprojektering 
samt kostnad för genomlysning bedöms uppgå till 6,5 miljoner kronor. Redan beviljad 
budget för investeringsutgifter uppgår till 20,7 miljoner kronor. Projektet söker därför nya 
medel om 6,3 miljoner kronor för att genomföra genomlysning och slutföra 
systemhandlingen. 
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Målsättningen är att projektet, som består av en övergripande allmän anläggning, till stor 
del ska kunna finansieras genom uttag av övergripande exploateringsersättning från 
exploatörer i stadsutvecklingsprojekt inom Sickla i enlighet med program för 
markanvändning samt genom intäkter från försäljning av intilliggande kommunal mark. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2024-10-09 
Bilaga 1. Ärendeöversikt 
Bilaga 2. Protokollsutdrag KSSU 2024-11-05 § 137 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen återremitterar ärendet med följande 
motivering: 

”Kommunstyrelsen noterar att kommunfullmäktige har beslutat att stadsbyggnadsprojektet 
Planiavägen-Järlaleden ska omstartas, utifrån nya förutsättningar och med särskild ambition 
att minska kostnaderna. I det ingår att se över vilka åtgärder som är absolut nödvändiga att 
genomföra. Ärendet behöver omarbetas utifrån dessa förutsättningar. Om möjligt bör ett 
reviderat ärende presenteras för kommunstyrelsen till sammanträdet 16 december 2024. ”  

I yrkandet instämde Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt 
(KD). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett yrkande det om återremiss. Ordförande ställde 
återremissyrkandet mot avslag och konstaterade att kommunstyrelsen beslutat att 
återremittera ärendet. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Gatuprojektet har kraftigt försenats och fördyras p g a Trafikverkets markprecisering för 
Östlig förbindelse, det numera stoppade projektet Upphöjd Saltsjöbana samt övriga 
komplexitet och förändrade planer. Det hade varit intressant att se hur mycket var och en 
av dessa faktorer påverkat projektets tidplan och budget.  

Det skulle vara intressant att se en totalkalkyl för stadsbyggnadsprojekten Sydvästra Plania, 
Sodafabriken och Tryckluftsfabriken. Genererar dessa projekteten ens ett positivt netto, d v 
s överstiger markintäkterna kostnaderna för alla anpassningar av gatumiljö och 
infrastruktur? 

Eller skulle det vara lika bra även ur ett ekonomiskt perspektiv att bibehålla marken i 
kommunal ägo och anlägga Sickla Idrottspark intill Planiavägen-Järlaleden? 
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Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Projektet Planiavägen-Järlaleden är tänkt att finansieras genom exploateringsersättningar 
och markintäkter från Sickla och övriga centrala Nacka. Det handlar om väldigt stora 
pengar och det är därför viktigt att projektledningen har stenkoll på exploateringsekonomin 
så att projektet inte slutar med ett stort underskott som måste finansieras på något annat 
sätt.   

Vi i Miljöpartiet påpekade redan för flera år sedan, när kostnaderna för Sickla Industriväg 
skenade, att större komplexa stadsbyggnadsprojekt kräver erfarna och engagerade 
projektledare under hela genomförandefasen. Trots detta har det varit mycket “business as 
usual” med fortsatt skenande kostnader, inte minst i de intilliggande projekten 
Värmdövägen och Kyrkviken. Vi hoppas nu att alla dyrköpta erfarenheter har tagits tillvara, 
så att vi slipper en upprepning även här.  

Miljöpartiet såg fram emot upphöjningen av Saltsjöbanan. Beslutet om att skrota 
upphöjningen för att “spara pengar”, påverkar tyvärr ekonomin negativt både här och i 
närliggande stadsbyggnadsprojekt. Idag är det också högst oklart hur markföroreningarna i 
Sydvästra Plania kommer att påverka exploateringsekonomin. Även det regionala 
vansinnesprojektet Östlig förbindelse som alla politiska partier i Nacka förutom vi i 
Miljöpartiet och Vänsterpartiet vurmar för, påverkar med både ökad komplexitet och 
ökade kostnader.  

Mycket av problematiken i det här och närliggande stadsbyggnadsprojekt handlar om 
dagvattenhantering, hur vi ska ta hand om dagvatten lokalt och hur dagvatten ska ta sig till 
reningsbassängen i Kyrkviken. Länsstyrelsen ser bassänglösningen som temporär, inte som 
något långsiktigt hållbart. Bassängen beräknas bara sedimentera knappt hälften av de 
näringssalter (fosfor och kväve) som rinner dit, resten rinner ut i Kyrkviken. Kommunen 
har ansökt om att få behålla lösningen med reningsbassäng i 100 år, men enligt en dom 
från Mark- och miljödomstolen 2018 får dagvattenanläggningen i Kyrkviken endast 
användas under 15 år, från och med det datum den togs i drift. Miljöpartiet har genom åren 
motionerat om flera alternativa förslag till dagvattenhantering i Sicklaområdet. Det kanske 
börjar bli dags att damma av en del av våra förslag för att ha lite framförhållning. Om 13 år 
upphör det 15-åriga tillståndet. 

- - - - - 
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§  294 KFKS-2024-00981 

Nyttjanderättsavtal för anläggning för laddning av 
elfordon med JOLT Sweden AB 
Sicklaön 40:11, Älta 10:1, Sicklaön 40:14 och Rösunda 2:2 
Sicklaön 40:11, Älta 10:1, Sicklaön 40:14 och Rösunda 2:2 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Nacka kommun ingår avtal om nyttjanderätt enligt bilaga 1 till fastighetsenhetens 
tjänsteskrivelse, daterad den 30 september 2024, med JOLT Sweden AB. 

2. Under förutsättning att beslut enligt punkten 1 fattas, ges gruppchef inom 
fastighetsenheten i uppdrag att underteckna avtalet. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet handlar om att JOLT Sweden AB vill uppföra anläggningar för laddning av 
elfordon på kommunägd allmän platsmark. Upplåtelsetiden för nyttjanderätten kommer 
vara fem år med möjlighet till ett års förlängning om inte avtalet sägs upp senast ett år före 
upplåtelsetidens utgång. Ingen ersättning ska betalas för upplåtelsen. Nyttjanderättsavtalet 
gäller från och med den 1 januari 2025. 

Idag är det natur- och trafiknämnden som enligt reglementet ansvarar för allmän platsmark. 
Avsikten är att det ska införas ett förtydligande i natur- och trafiknämndens reglemente för 
att möjliggöra för nämnden att hantera framtida upplåtelser för laddning av elfordon på 
offentlig plats. Till dess att ändringen är införd beslutas upplåtelsen av kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 30 september 2024 
Bilaga 1. Nyttjanderättsavtal N202405 
Bilaga 2. Protokollsutdrag KSSU 2024-11-05 § 141 

Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns ett förslag till beslut, det utsända, och att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

- - - - - 
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§  295 KFKS-2024-01016 

Överenskommelse om en gemensam plattform för 
regional samverkan - Samverkan Stockholmsregionen 
(SSR) 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar ”Överenskommelse om en gemensam plattform för regional 
samverkan” enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 3 oktober 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Under våren 2024 har Samordningskansliet inom Samverkan Stockholmsregionen (SSR) 
gjort en översyn av de styrdokument som finns inom verksamheten. Flera av dessa har 
uppdaterats, såsom ”Överenskommelse om en gemensam plattform för regional 
samverkan”, med tillhörande dokument ”Beskrivning av den gemensamma plattformen för 
regional samverkan”, samt ”Gemensamma grundförmågor”. 

De tre dokumenten har reviderats för att bättre spegla det aktörsgemensamma arbetet som 
görs inom Samverkan Stockholmsregionen idag, för att vara mer hållbara över tid, och för 
att på ett bättre sätt harmonisera sinsemellan.  

Överenskommelsen syftar till att säkra förutsättningarna för en effektiv samverkan och 
gemensam förmåga att skapa trygghet, säkerhet och effektiv hantering av 
samhällsstörningar i regionen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 3 oktober 2024 
Bilaga1. Överenskommelse om en gemensam plattform för regional samverkan 
Bilaga 2. Beskrivning av den gemensamma plattformen 
Bilaga 3. Gemensamma grundförmågor 
Bilaga 4. Överenskommelse om gemensam funktion för regional samverkan inom ramen 
för avsiktsförklaringen - En trygg, säker och störningsfri region 
Bilaga 5. Protokollsutdrag KSAU 2024-11-12 § 150 

Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns ett förslag till beslut, det utsända, och att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

- - - - - 
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§  296 KFKS-2024-01090 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
med anledning av ny finansieringskälla (Kommuninvest) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att punkten 2.4 i kommunstyrelsens delegationsordning 
revideras med tillägg för punkterna c) och d) samt stycke 2 enligt följande 

Ekonomi- och finansdirektören eller finanschefen delegeras att besluta om: 
a) certifikatupplåning via av kommunfullmäktige beslutade egna program 
b) upplåning via beslutade MTN-program och private placement (PP) 
c) att uppta lån hos Kommuninvest 
d) att uppta lån från övriga finansieringskällor som anges i Reglemente för 

medelsförvaltning. 

Samt rätt att därtill signera skuldebrev och eventuella tillhörande handlingar kopplade till 
ovan beslutade upptagna lån. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 16 september 2024 om medlemskap i Kommuninvest 
och om en revidering av Reglemente med medelsförvaltning, där bland annat 
Kommuninvest lades till som finansieringskälla. Med anledning av detta behöver 
kommunstyrelsens delegationsordning uppdateras för att innehålla samtliga 
finansieringskällor. 
Enligt nuvarande lydelse i kommunstyrelsens delegationsordning punkt 2.4 så kan 
ekonomi-och finansdirektören eller finanschefen, besluta om 

a) certifikatupplåning via av kommunfullmäktige beslutade egna program 
b) upplåning via beslutade MTN-program och private placement (PP).  

Av kommunfullmäktige beslutade Reglemente för medelsförvaltning framgår att 
kommunen kan göra sin upplåning från följande finansieringskällor: Kommuninvest, 
Banker och dess helägda bolag, Bilateral upplåning inklusive back-up faciliteter exempelvis 
kreditlöften, Certifikatsupplåning från kapitalmarknaden, Obligationsupplåning från 
kapitalmarknaden (inklusive gröna obligationer). Det innebär att kommunstyrelsens 
delegationsordning inte innehåller upplåning från samtliga finansieringskällor. 
Förslag på ny lydelse i kommunstyrelsens delegationsordning punkt 2.4 där ekonomi-och 
finansdirektören eller finanschefen ges delegation att besluta om: 

a) certifikatupplåning via av kommunfullmäktige beslutade egna program 
b) upplåning via beslutade MTN-program och private placement (PP) 
c) att uppta lån hos Kommuninvest 
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d) att uppta lån från övriga finansieringskällor som anges i Reglemente för 
medelsförvaltning. 

Samt rätt att därtill signera skuldebrev och eventuella tillhörande handlingar kopplade till 
ovan beslutade upptagna lån. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 28 oktober 2024 
Bilaga. Protokollsutdrag KSAU 2024-11-12 § 151 

Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns ett förslag till beslut, det utsända, och att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

- - - - - 
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§  297 KFKS-2015-00370 

Överklagan av förvaltningsrättens dom gällande 
jämkning av mervärdesskatt i samband med utbyggnad 
av allmänna anläggningar i projekt Kvarnholmen 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska överklaga Förvaltningsrätten i 

Faluns dom, den 30 september 2024 i mål nr 1542-23 och 1543-23, angående 
ersättning för ingående mervärdesskatt, i enlighet med bilaga 1 till 
exploateringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2024.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att befullmäktiga var och en av stadsjurist Louise Hult 
och kommunjurist Maria Flemme, eller den var och en sätter i sitt ställe, att föra 
kommunens talan i mål angående ersättning för ingående mervärdesskatt.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen och Kvarnholmen Utveckling AB är parter i exploateringsavtal för etapperna 2 
och 5 på Kvarnholmen. Enligt avtalen ska kommunen under vissa förutsättningar ersätta 
Kvarnholmen Utveckling AB för mervärdesskatt som hänför sig till utbyggnad av allmänna 
gatu- och parkanläggningar. 

Kommunen begärde i oktober 2022 omprövning av Skatteverkets beslut om ersättning för 
ingående mervärdesskatt för perioderna januari 2021 och januari 2022. Skatteverket avslog i 
mars 2023 kommunens begäran med motiveringen att ingen ytterligare moms fanns att dra 
av och att kommunen inte hade rätt till ersättning för uttagsmoms. 

Kommunstyrelsen överklagade Skatteverkets beslut till förvaltningsrätten och yrkade att 
kommunen skulle medges ersättning för mervärdesskatt genom jämkning. Kommunen 
ifrågasatte Skatteverkets tolkning av “ingående skatt” och hävdade att den mervärdesskatt 
som säljaren återfört genom uttagsbeskattning utgör ingående skatt hos kommunen. 

Förvaltningsrätten i Falun har i dom, den 30 september 2024 i mål nr 1542-23 och 1543-23 
avslagit kommunens överklagan med motivering att det saknas mervärdesskatt för 
kommunen att överta och jämka. 

Det finns skäl att överklaga förvaltningsrättens dom. Kommunstyrelsen bör därför 
överklaga förvaltningsdomstolens dom till kammarrätten. Överklagandetiden löper till och 
med den 30 november 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2024 
Bilaga 1. Förslag till överklagan 
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Bilaga 1a. Förtydligande/justering av handling enligt 8a kap. 15 § mervärdesskattelagen 
utfärdad 24 oktober 2022 - Lilla Kvarnholmen 
Bilaga 1b. Förtydligande/justering av handling enligt 8a kap. 15 § mervärdesskattelagen 
utfärdad 24 oktober 2022 – Fotbollsplan med konstgräs 
Bilaga 2. Förvaltningsrätten dom den 30 september 2024 i mål 1542-23 och 1543-23 
Bilaga 3. Protokollsutdrag KSSU 2024-11-05 § 139 

Beslutsgång 
Ordförande fann att det fanns ett förslag till beslut, det utsända, och att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

- - - - - 
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§  298 KFKS-2024-01067 

Redogörelse av kommunala grundskolors och anpassade 
grundskolors anmälningar om elevers upprepade eller 
längre frånvaro – vårterminen 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelse daterad den 23 oktober 2024 till 
protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet innehåller en redogörelse av skolors anmälningar om elevers upprepade eller 
längre frånvaro vilka inkommit till Välfärd skola under vårterminen 2024. Redogörelsen 
visar att 109 anmälningar om frånvaro inkommit den nämnda terminen. I jämförelse med 
tidigare terminer är det den högsta siffran sedan våren 2022, då Välfärd skola började 
redovisa antalet anmälningar om frånvaro. 

När Välfärd skola på sikt har användbar frånvarostatistik är målsättningen att göra 
jämförelser och analyser av antalet inledda frånvaroutredningar i förhållande till 
frånvarostatistiken. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 23 oktober 2024 
Bilaga. Protokollsutdrag KSVU 2024-11-12 § 53 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Vid tidigare återrapportering har det stått klart att frånvaroregistreringen i kommunens 
skolor inte skötts ordentligt. Det är bra att detta arbete nu pågår och ska kommas till rätta 
med under 2024, så att det även finns siffror att analysera. Ett riktigt statistiskt underlag är 
en viktig grund för beslutsfattande i syfte att stärka verksamheterna och motverka 
omotiverad frånvaro. Att det anmälts färre fall av upprepad eller längre frånvaro är positivt, 
så även att fler av utredningarna kring dessa fall slutförts. Det är dock fortfarande en stor 
andel av de anmälda fallen där utredningarna inte slutförts, vilket behöver rättas till 
framöver. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan noterar informationen i ärendet angående elevers upprepade eller längre 



 
33 (47) 

 2024-11-25 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

frånvaro under vårterminen 2024. Vi ser allvarligt på att antalet anmälningar om frånvaro 
har ökat markant jämfört med tidigare terminer, från 50 anmälningar hösten 2023 till 109 
anmälningar vårterminen 2024. Det är dock viktigt att klarlägga om det är antalet fall som 
ökat eller om det är skolorna som tar frånvaron på större allvar och fått bättre rutiner kring 
arbetet med dem.  

Det är positivt att Välfärd skola har infört en intern riktlinje för enhetlig och säker 
frånvaroregistrering, vilket förväntas ge en mer tillförlitlig statistik. Vi ser fram emot att 
följa effekterna av denna åtgärd och dess påverkan på rapporteringsgraden för 
höstterminen 2024, samt den kommande redovisningen våren 2025. 

Nackalistan vill betona vikten av att varje skola noggrant följer upp frånvarorapporteringen 
och att huvudmannen kontinuerligt stödjer skolorna i detta arbete. Att kunna säkerställa 
närvaro är av yttersta vikt för elevers utbildning och framtida möjligheter. Vi förväntar oss 
att kommunen vidtar alla nödvändiga åtgärder för att vända frånvaron till närvaro och 
därmed förbättra barnens utbildningsresultat och livsförutsättningar. Det är också att 
skolorna har tillräckligt med resurser för att arbeta med elever som har eller tidigare har 
haft stor frånvaro, det krävs mycket av lärarna och skolan för att eleven ska kunna hämta 
igen förlorad tid 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
För att säkerställa att alla elever fullgör sin skolgång är det viktigt att den långvarig frånvaro 
i skolan dokumenteras, följs upp och att det sätts in insatser där det behövs. Det är även 
viktig att systematiskt arbete sker med att fånga upp de elever som har långvarig frånvaro 
av olika anledningar. Det framgår av redogörelsen för vårterminen 2024 att antalet 
anmälningar ökat och detta var förväntat då Välfärd skola införde en intern riktlinje för 
schemaläggning och frånvaroregistreringvåren under våren. Det är dock fortfarande få 
utredningar som genomförs i jämförelse med antalet anmälningar. Utifrån utredningarna 
framgår det inte heller hur många av utredningar som leder till en handlingsplan och 
insatser som i slutändan ska resultera i elevens fullgjorda skolgång. Vänsterpartiet ser att det 
är angeläget att alla ärenden om längre frånvaro utreds. Det är likaså viktigt att främja 
elevens närvaro, ett arbete som möjliggörs genom resurser som tillsätts för att skapa 
individuella handlingsplaner och aktiva insatser. Det är grundläggande att alla skolorna 
registrerar frånvaro utifrån samma premisser och att utredningar inleds systematiskt. Målet 
bör dock vara att eleven fullgör sin skolgång och att den långvariga frånvaron uteblir. 
Vänsterpartiet ser även ett behov av att arbetet med att kartlägga, utreda och inleda 
åtgärder kring de elever som har längre frånvaro samordnas bättre. Det finns säkerligen ett 
mörkertal kring statistiken då Nacka kommun har många privata anordnare där det saknas 
insyn i hur skolorna arbetar med att anmäla, utreda och åtgärda långvarig och/eller 
återkommande frånvaro. 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Något som varit tydligt när vi besöker skolor i Nacka är hur antalet hemmasittande elever 
ökar. Satsningen på skolsociala team är här viktig men vi vill också lyfta elevhälsans roll och 
resurser att kunna arbeta förebyggande mot långvarig frånvaro. Arbetet med 
hemmasittande elever är också viktigt oavsett huvudman så att samverka kring frågan med 
fristående huvudmän tycker vi är viktigt. 

 

- - - - - 
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§  299 KFKS-2024-00881 

Flytt av Kristallens förskola 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att flytta verksamheten på Kristallens förskola till Järlahöjdens 
förskola. Flytten sker under våren 2025 med sista dag för verksamhet den 31 juli 2025.  

Kommunstyrelsen ger trafik- och fastighetsdirektören i uppdrag att se över hur angöringen 
till Järlahöjdens förskola från Lillängen kan förbättras för gående med barnvagn.  

Sammanfattning av ärendet 
Kristallens förskola och Järlahöjdens förskola ingår i Järlahöjdens rektorsområde. Det går 
145 barn på Kristallens förskola. Det är 29 barn som börjar förskoleklass till hösten 2025. 
På Järlahöjdens förskola går 21 barn. Av dessa barn är det 8 som börjar förskoleklass till 
hösten 2025. Järlahöjdens förskola är byggd för att kunna ta emot 160 barn. Välfärd skola 
och skolledningen gör bedömningen att barnen på Kristallens förskola får plats på 
Järlahöjdens förskola.  

Lokalerna på Järlahöjdens förskola är bättre anpassade för förskolans verksamhet. 
Kristallens förskolas lokaler är inte i gott skick.  

Det har skett en markant förändring i befolkningsprognosens utfall. Förra årets prognos 
visade på att ökningen skulle bli cirka 2 200 barn till år 2040 och årets prognos visar på att 
ökningen endast blir cirka 800 fler barn. Välfärd skola ser inget behov av nya platser de 
kommande sju åren i och med att Välfärd skola öppnade Järlahöjdens förskola. 

Merparten av medarbetarna är mycket positiva till att göra en flytt av Kristallens 
verksamhet till nya fina lokaler på Järlahöjdens förskola. Bedömningen är att arbetsmiljön 
kommer att förbättras för alla medarbetare när en flytt genomförs. 

Om flytten av Kristallens förskola kan genomföras kommer både rektorsområdets och 
Välfärd skolas ekonomi att förbättras med cirka 3,3 miljoner kronor. Åtgärden följer 
kommunens mål om maximalt värde för skattepengarna.  

Välfärd skola bedömer att flytten av Kristallens förskola bäst sker under våren 2025 med 
sista dag för verksamheten den 31 juli. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 september 2024 
Bilaga 1. Risk och konsekvensanalys Flytt Kristallens förskola 
Bilaga 2. Protokollsutdrag KSVU 2024-11-12 § 52 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget i enlighet med tjänsteskrivelsen med följande 
tillägg: 

”Kommunstyrelsen ger trafik- och fastighetsdirektören i uppdrag att se över hur 
angöringen till Järlahöjdens förskola från Lillängen kan förbättras för gående med 
barnvagn.”  

I yrkandet instämde Johan Krogh (C), Karin Teljstedt (KD), Gunilla Grudevall-Steen (L), 
Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) samt Desha Svenneborg 
(MP). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut och att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Det är inte ett lätt beslut att flytta en verksamhet, men i detta fall anser vi att det behövs. 
Flytten har varit på gång en längre tid och lokalerna håller inte rätt kvalitet. Samtidigt har vi 
en nybyggd förskola i närheten där plats för Kristallens verksamhet finns. När denna flytt 
nu genomförs är det mycket viktigt att barngrupperna hålls ihop och att personalen följer 
med, helt enkelt för att göra flytten så bra som möjligt för barnen. När ärendet var uppe på 
verksamhetsutskottet lyfte vi också frågan om tillgängligheten och angöringen upp till 
Järlahöjden. Det är bra att detta tas med i processen framåt.  

Under sammanträdet lämnade vi också in ett politikerinitiativ som handlar om att göra en 
genomlysning av förskole- och skolorganisationen i Nacka. Eftersom befolkningen inte 
växer som tidigare förväntat samtidigt som kommunen sitter fast i långa och dyra 
hyresavtal vill vi att en ordentlig genomlysning av hela Nackas förskole- och 
skolorganisation genomförs. Det är viktigt att denna översyn genomförs innan beslut om 
ytterligare skolnedläggningar av förskolor och skolor förs fram till kommunstyrelsen. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Kristallens förskola har under lång tid varit en väldigt framstående förskola i Nacka och vi 
tror att förskolans arbetssätt kommer kunna fortsätta i de nya lokalerna. De lokaler som 
förskolan nu befinner sig i är slitna och det är på flera sätt ett lyft att flytta till nya lokaler i 
ett område som ligger längre från hårt trafikerade vägar. Vi är fullt medvetna om att det 
kommer att vara bökigt och stökigt under flytten, att det kommer att innebära en 
försämring för vissa föräldrar i och med att Järlahöjdens förskola ligger längre från hemmet 
än nuvarande Kristallen. Nackalistan tycker dock att sammantaget så väger fördelarna med 
en flytt över och det är bra att ledningen ser till barnperspektivet och kommer att arbeta för 
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att alla barn som vill kan gå kvar i sin grupp och med sina pedagoger. Vi tycker också att 
det är bra att kommunen ser över om det finns något som kan göras för att förenkla 
gångvägen från Värmdövägen och upp till Järlahöjdens förskola. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Det är positivt att beslutet om flytten av Kristallens förskola till Järlahöjdens förskola fattas 
av Kommunstyrelsen. Det är en förbättring från tidigare skolflytt där Välfärds skola nu har 
tagit lärdom av tidigare misstag.  

Det är också positivt att tjänstehandlingen tar upp personalens, barnens och föräldrarna 
synpunkter och att vad det går att utläsa av tjänstehandlingen och Risk och 
konsekvensanalysen ser ut som ett väl förberett arbete med flytten av förskolan. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Det är ett fint läge som Järlahöjdens förskola ligger, intill natur istället för en högt 
trafikerad väg, men för många ligger den otillgängligt. Att förbättra tillgängligheten från 
Värmdövägen är därför viktigt, dels för de barn som ska gå på förskolan nu, men också i 
framtiden. Att skapa gena gångvägar hit är viktigt för att minska skjutsande. 

- - - - - 
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§  300 KFKS-2024-01084 

Medarbetarundersökningens resultat 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar information om medarbetarundersökningens resultat till 
protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen följer genom medarbetarundersökningen effekten av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet och kommunstyrelsens fokus för personalområdet – Nacka är en 
attraktiv arbetsgivare med kompetenta, motiverade, stolta och friska medarbetare. 
Resultatet för de 39 frågor som är jämförbara med 2023 års undersökning har ökat med en 
procentenhet. Nacka kommun har ett snittresultat som är 4,1 procentenheter högre för de 
24 frågor som är jämförbara med de frågor som finns i Zonderas kommunjämförelse. Både 
enheter i stadshuset och de båda produktionsområdena har ett snittresultat som överstiger 
Zonderas snittresultat för de 24 jämförbara frågorna. Nacka kommuns nivå på Hållbart 
medarbetarengagemang, HME, uppgår till 81 vilket är två procentenheter högre nivå än 
jämförelsetalet för HME för kommuner som redovisas av Sveriges kommuner och regioner 
(SKR) i databasen Kolada. Nacka kommun har högre värden för kommunstyrelsens fyra 
resultatindikatorer än Zonderas jämförelsetal för motsvarande frågor. Målnivåerna uppnås 
på totalnivå för Nacka kommun för en av de fyra resultatindikatorerna – ”Jag är totalt sett 
nöjd med min arbetssituation.” Välfärd Skola uppnår kommunstyrelsens målnivå för HME. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 4 november 2024 
Bilaga 1. Zonderas analys av medarbetarundersökningens resultat 2024.  
Bilaga 2. Resultatrapport 2024, Nacka kommun totalt och för produktionsområden och 
enheter.  
Bilaga 3. Resultatrapport Suntarbetslivs friskfaktorer 2024 
Bilaga 4. Protokollsutdrag KSAU 2024-11-12 § 153 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna: 
Stolta och engagerade medarbetare är en förutsättning för att också våra invånare ska trivas 
i kommunen och att deras vardag ska fungera väl. Därför är det roligt att läsa 
Medarbetarundersökningen 2024, resultaten blir allt bättre. De flesta medarbetare trivs bra 
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och är nöjda med sin arbetssituation, de kan utvecklas själva och tillsammans med sina 
kollegor och rekommendera andra att söka jobb i Nacka kommun.  

Självklart finns också områden att förbättra, det vore konstigt om det inte vore så i en 
organisation med över 4 000 anställda. Men den svartmålning som socialdemokraterna 
ägnar sig åt (t ex påstående om ”ohållbar arbetsmiljö” i budgetförslaget) saknar 
verklighetsförankring och belägg i medarbetarundersökningen. Det är tråkigt att de 
använder personalen som slagträn i en politisk diskussion.  

Vi arbetar nu med att förstärka olika friskfaktorer som man vet leder till ett mer hållbart 
medarbetarskap. Det är fullt fokus på det systematiska arbetsmiljöarbetet för att stärka 
arbetsförutsättningarna ännu mer, bl a om inflytande över sin arbetssituation, effektivt 
organiserat arbete och ge verksamheterna tillräckliga resurser. Vi höjer exempelvis 
skolpengen med 4% nästa år, mer än beräknade löne- och prisökningar. 
Socialdemokraternas förslag att flytta vardagsbeslut från skolor och andra verksamheter till 
politisk nivå vore ett klart steg åt fel håll. Det är en signal om att de inte litar på 
medarbetarna och deras kompetens och förmåga att fatta kloka beslut. 

Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Det finns självklart en del att glädjas åt i medarbetarundersökningen, bl.a. att 
svarsfrekvensen ökat inom Välfärd Samhällsservice, men det finns också sådant som sticker 
ut negativt.  Det är heller inga jätteskillnader mellan Nacka och jämförelsen i Kolada när 
det gäller t.ex. HME. Det som stickar ut allra mest, och som ger anledning till eftertanke, är 
de största negativa förändringarna jämfört med 2023: 

− Nacka kommuns ledning är öppen i sin kommunikation (51 % instämde, 
minskning med fyra procentenheter). 

− Jag har förtroende för Nacka kommuns ledning (52%, minskning med tre 
procentenheter). 

− Jag fick en bra introduktion till min arbetsgrupp/enhet (74 % instämde, minskning 
med tre procentenheter men högre än Zonderas kommunjämförelse). 

Framför allt det första två punkterna. Om hälften av medarbetarna har den synen på 
kommunens ledning finns det anledning att jobba med förtroendet. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Medarbetarundersökningen för 2024 visar att Nacka kommun fortsatt har höga resultat i 
jämförelse med andra kommuner, vilket är positivt. Det är dock viktigt att belysa några 
utmaningar och förbättringsområden för att stärka kommunen som arbetsgivare och skapa 
en hållbar arbetsmiljö för alla medarbetare. 
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Vi noterar med oro att målet kring grundläggande värderingar och ambassadörskap inte 
uppnås. Trots att kommunens siffror är högre än Zonderas jämförelsetal har resultaten för 
dessa indikatorer minskat. Det är viktigt att arbeta vidare med att stärka förtroendet för 
ledningen och förbättra den interna kommunikationen. Enligt oss i Nackalistan är 
öppenhet i ledningens kommunikation är avgörande för medarbetarnas förtroende och 
arbetsglädje. 

Vidare är det viktigt att lyfta behovet av att stärka stödstrukturerna för chefer och 
medarbetare, särskilt vid arbetsplatser där arbetsförutsättningarna inte är optimala. Ett 
effektivt och tydligt systematiskt arbetsmiljöarbete är en nyckel för att säkerställa en trygg 
arbetsmiljö och ett högt engagemang. Därför behöver satsningar på proaktiva åtgärder, 
riskbedömningar och handlingsplaner prioriteras. 

Slutligen vill vi också framhålla vikten av att förbättra de områden där kommunen fått de 
lägsta resultaten, som t.ex uppskattning för bra prestationer. Positiv återkoppling och 
erkännande av goda insatser är avgörande för att bygga ett starkt engagemang och en sund 
arbetskultur. Nacka kommun bör intensifiera arbetet med att implementera och stärka 
processer för att säkerställa att alla medarbetare känner sig sedda och värderade i sitt 
dagliga arbete. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Medarbetarundersökningen visar på flera positiva svar. Det är betydelsefullt att personal i 
stor utsträckning inom kommunen trivs med sitt arbete och upplever det som meningsfullt. 
Vänsterpartiet ser dock också resultat som är oroväckande. Under frågorna som berör 
stress, möjlighet till återhämtning och rimliga arbetskrav visar medarbetarundersökningen 
på sämre resultat. Välfärd skola sticker till exempel ut när det kommer till medarbetares 
möjligheter till återhämtning där personal i större utsträckning svarat med låga 
uppskattningar. När Vänsterpartiet tar del av fritextssvar från Välfärd skola framgår det att 
många medarbetare lyfter att de upplever att skolorna inte får de resurser som behövs, att 
det har skett nedskärningar och att de har för få kollegor. Frågorna som gäller förtroendet 
för Nacka kommuns ledning och öppenheten i kommunikation från Nacka kommuns 
ledning visar på ett markant försämrat resultat från föregående år. Vänsterpartiet väljer att 
inte spekulera i vad detta beror på utan det är kommunlednings ansvar att ta hänsyn till 
medarbetares synpunkter, analysera resultatet och arbeta aktivt för att förtroende och 
öppenhet ska öka. Men det är oroväckande och allvarligt att förtroendet och upplevelsen av 
öppenhet minskat så mycket och att resultatet försämrats på kort tid. 

- - - - - 
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§  301 KFKS-2024-00597 

Dataskyddsombudets årsrapport 2023 för 
Kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 
dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 
fall kommunstyrelsen. Dataskyddsombudet rapporterar årligen till nämnden och i detta 
ärende presenteras det nya dataskyddsombudets granskning av kommunstyrelsen för året 
2023 och redovisning av hur väl nämnden följer förordningens krav. 

Dataskyddsombudets samlade bedömning är att kommunstyrelsen i ungefär hälften av det 
huvudsakliga följer dataskyddsförordningens krav, vilket är något sämre än kommunen i 
allmänhet. Det som saknas är främst nämndspecifika rutiner, regler och anvisningar för 
GDPR-efterlevnaden samt förbättrad behörighetsstyrning. Övriga brister är 
kommungemensamma och dessa behöver samordnas och hanteras på en övergripande nivå 
i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från säkerhetsstaben daterad den 13 november 2024 
Bilaga 1.  Dataskyddsombudets årsrapport 2023 för kommunstyrelsen inkl. Bilaga 
Bilaga 2. Protokollsutdrag KSAU 2024-11-12 § 152 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

- - - - - 
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§  302 KFKS-2024-00955 

Remiss - Staten och kommunsektorn – samverkan, 
självstyrelse, styrning (SOU 2024:43)  
Yttrande till Finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 13 november 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått betänkandet Staten och kommunsektorn – samverkan, 
självstyrelse, styrning (SOU 2024:43) på remiss. Utredningens uppdrag har bland annat 
varit att kartlägga och analysera statens former för samverkan och dialog med kommuner 
och regioner. En uppgift har varit att bedöma om nuvarande former är lämpliga och 
tillräckliga eller om det finns behov av nya former för samverkan såväl i normala tider som 
fredstida kriser. Utredningen har också haft i uppdrag att analysera och ta ställning till om 
kommunallagens reglering av fullmäktige- och nämndsammanträden är ändamålsenligt 
utformad för att möjliggöra att såväl distansdeltagande som digitala sammanträden kan 
genomföras på ett demokratiskt, rättssäkert och praktiskt sätt.  

I förslag till yttrande framförs i huvudsak kritik mot utredningens fokus på ökad statlig 
styrning snarare än att främja en ändamålsenlig och ömsesidig samverkan mellan staten och 
kommunerna. Fokus på ökad statlig styrning verkar i en negativ riktning för den 
kommunala självstyrelsen. Vidare avstyrks lagförslaget om inrättande av regionala 
kommunråd och landshövdingens roll som ordförande i sådana råd medan förslagen om 
förtydliganden i kommunallagen om deltagande på distans vid fullmäktige- och 
nämndsammanträden tillstyrks. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2024 
Bilaga 1. Utdrag ur betänkandet Staten och kommunsektorn – samverkan, självstyrelse, 
styrning Sammanfattning och författningsförslag 
Bilaga 2. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
Bilaga 3. Protokollsutdrag KSAU 2024-11-12 § 155 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget. I yrkandet instämde Johan Krogh 
(C) och Mikael Carlsson (NL). 
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, och att 
kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Noteras att Tomas Ottosson (V) inte deltar i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att förslaget till yttrande är bra. Vi vill understryka vikten av att skydda 
det kommunala självstyret och förhindra en överdriven centralisering som kan påverka 
kommunernas förmåga att agera utifrån lokala förutsättningar.  

Vi tycker att SOU 2024:43 visar på en oroande tendens till ökad statlig styrning på 
bekostnad av det kommunala självbestämmandet. Detta strider mot principen om att 
kommunerna ska kunna utforma sina verksamheter utifrån sina unika behov och resurser, 
något som vi i Nackalistan tycker är väldigt viktigt. 

Nackalistan delar synen på att formella överläggningar mellan regeringen och 
kommunsektorn är värdefulla för att främja samverkan i en flernivådemokrati. Det är dock 
avgörande att dessa överläggningar utformas så att alla kommuners unika perspektiv och 
behov representeras, och att inte enbart en central organisation som SKR talar för hela 
kommunsektorn, vilket riskerar att underminera den lokala representationen och 
variationen. 

Vi välkomnar förslagen om förtydliganden i kommunallagen som möjliggör deltagande på 
distans vid fullmäktige- och nämndsammanträden. Detta är ett steg framåt för att 
modernisera kommunens mötesformer och säkerställa flexibilitet och deltagande även vid 
geografiska eller praktiska hinder. I detta arbete ligger Nacka långt fram och vi tycker att 
möjligheterna att delta på distans är bra för demokratin och kan få fler att ge sig in i 
politiken. 

- - - - - 
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§  303 KFKS-2024-00951 

Remiss – Stärkt kontroll av fusk i livsmedelskedjan  
Yttrande till landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 18 november 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har remitterat betänkandet ”Stärkt kontroll av 
fusk i livsmedelskedjan (SOU 2024:44)”, till Nacka kommun. Utredningens uppdrag är att 
ge förslag som stärker arbetet med att upptäcka och motverka fusk i livsmedelskedjan.  

Förslagen i utredningen innehåller förtydligade bestämmelser om att utföra planerad 
fuskkontroll centralt. Detta görs bland annat genom att inrätta en ny organisatorisk enhet 
samt genom att säkerställa att de planerade fuskkontrollerna skattefinansieras. Det föreslås 
även nya bestämmelser om uppgiftsskyldighet för myndigheter för ett effektivare 
informationsutbyte samt om sanktionsavgifter mot fusk i livsmedelskedjan.  

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har begärt svar senast den 5 december 2024. 
Remissen behandlas i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 13 november 2024. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden kommer att besluta om att överlämna synpunkter på remissen 
till kommunstyrelsen. Därefter kommer juridik- och kanslistaben att skriva fram ett samlat 
förslag till yttrande som behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 25 november 
2024.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 18 november 2024 
Bilaga 1. Remiss – Stärkt kontroll av fusk i livsmedelskedjan  
Bilaga 2. Förslag till yttrande 
Bilaga 3. Protokollsutdrag KSAU 2024-11-2 § 154 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Johan Kroghs yrkande, och att 
kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  304  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar ett politikerinitiativ från Johanna Kvist m fl (S) 

Sammanfattning av ärendet 
Johanna Kvist m fl (S) anmäler politikerinitiativet ”Genomlysning av förskole- och 
skolorganisationen i Nacka”. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade inlämnat politikerinitiativ. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna: 
Vi i Alliansen la ett politikerinitiativ i kommunstyrelsen 6 maj 2024 med rubriken 
”Analysera konsekvenserna av befolkningsprognosen”. Detta utifrån att en ny 
befolkningsprognos med väsentligt färre barn än i tidigare prognoser då hade presenterats. 

Den skrivelsen besvarades i kommunstyrelsen 18 juni, bl a med redovisning av barnantal 
och skol- och förskolekapacitet i olika kommundelar och behovet av anpassningar. Redan 
har två beslut om omstrukturering tagits – nedläggning av Skuru skola och flytt av 
Kristallens förskola. Stadsledningskontoret återkommer med en mer samlad beskrivning i 
december av hur konsekvenserna ska hanteras.  

Nu – ett halvår efter vårt initiativ – kommer socialdemokraterna med ett likartat initiativ 
om att se över skolorganisationen relaterat till den nya befolkningsprognosen. Det verkar 
helt yrvaket. Var har de varit det senaste halvåret? Vi har verkligen inget emot nya pigga 
förslag, men att upprepa förslag som redan lagts innebär bara att man tynger 
administrationen i onödan. Socialdemokraternas budgetförslag innebär ju dessutom att 
administrationen inom stadsledningskontoret ska bantas – då borde man vara extra 
restriktiv med detta. 

- - - - - 
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§  305 KFKS-2022-00521 

Tilldelningsbeslut i upphandlingen av 
utförandeentreprenad i samverkan för 
anläggningsarbete i Sydöstra Boo, Galärvägen, 
Solbrinken - Grundet.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av utförandeentreprenad i 
samverkan för anläggningsarbete i Sydöstra Boo till anbudsgivare 2. JM Entreprenad AB 
med organisationsnummer 556060-8837 

Kommunstyrelsen delegerar till enhetschef för Anläggningsenheten, att efter att 
avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Objektet avser utförande av kontraktsarbeten i stadsbyggnadsprojektet Sydöstra Boo och 
utgör en (1) entreprenad som består av totalt åtta (8) huvuddelar. Entreprenadkontrakt 
kommer att tecknas för i första hand huvuddel ett (1) Öst och resterande delar kommer att 
vara avropsbara inom ramen för entreprenadkontraktet.  

Beställaren har valt att inte tilldela kontrakt per huvuddel eftersom entreprenaden utgör en 
teknisk helhet och utbyggnad behöver ske som en helhet. Ett annat skäl till att tilldela 
kontrakt per huvuddel är att kommunikation och samarbete är en nyckelfaktor i 
entreprenaden. Upplägget underlättar för långsiktiga och goda relationer mellan kommunen 
och vald entreprenör. 

Beställaren äger rätt att när som helst under projektering av huvuddelar ta en tidsbegränsad 
”timeout” eller avbryta huvuddel. Det kan bland annat bero på att de gemensamma målen 
inte uppfylls eller att politiska beslut, lagkrav eller myndighetsbeslut påverkar huvuddelens 
genomförande. Beställaren ersätter då entreprenören för dittills nedlagda kostnader enligt 
självkostnadsprincipen. 

Objektet avser utförande av kontraktsarbeten i stadsbyggnadsprojektet Sydöstra Boo och 
utgör en (1) entreprenad som består av totalt åtta (8) huvuddelar. Entreprenadkontrakt 
kommer att tecknas för i första hand huvuddel ett (1) Öst och resterande delar kommer att 
vara avropsbara inom ramen för entreprenadkontraktet.  

Beställaren har valt att inte tilldela kontrakt per huvuddel eftersom entreprenaden utgör en 
teknisk helhet och utbyggnad behöver ske som en helhet. Ett annat skäl till att tilldela 
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kontrakt per huvuddel är att kommunikation och samarbete är en nyckelfaktor i 
entreprenaden. Upplägget underlättar för långsiktiga och goda relationer mellan kommunen 
och vald entreprenör. 

Beställaren äger rätt att när som helst under projektering av huvuddelar ta en tidsbegränsad 
”timeout” eller avbryta huvuddel. Det kan bland annat bero på att de gemensamma målen 
inte uppfylls eller att politiska beslut, lagkrav eller myndighetsbeslut påverkar huvuddelens 
genomförande. Beställaren ersätter då entreprenören för dittills nedlagda kostnader enligt 
självkostnadsprincipen. 

Krav som ställts på entreprenören omfattar teknisk och yrkesmässig kompetens, krav på 
miljö- och kvalitetsledningssystem samt krav på begränsning av miljöfarliga ämnen. Övriga 
miljökrav som ställs i upphandlingen specificeras i bilaga 3. Miljökrav vid 
utförandeentreprenad som bifogas denna tjänsteskrivelse. 

Vidare har krav ställts på entreprenören i förhållande till boende på entreprenadområdet 
och att de ska medverka vid möten med fastighetsägare, näringsidkare och boende 
avseende information om entreprenadens genomförande.   

Kommunen har använt sig av en mervärdesmodell för utvärdering av det bästa förhållandet 
mellan pris och kvalitet. Vid beräkning av vilket anbud som ska antas utvärderades 
anbuden utifrån pris och kvalitet enligt följande procentfördelning; 

• Pris (40 %)  

• Kvalitet (60 %) 

Avtalsspärren gäller i tio (10) dagar från det att tilldelningsbeslutet fattats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 november 2024 
Bilaga 1. Upphandlingsprotokoll 
Bilaga 2. Anbudsutvärdering sammanställning 
Bilaga 2.1. Anbudsutvärdering specifikation anbudsgivare 1 
Bilaga 2.2. Anbudsutvärdering specifikation anbudsgivare 2 
Bilaga 2.3. Anbudsutvärdering specifikation anbudsgivare 3 
Bilaga 3. Miljökrav vid utförandeentreprenad 
Bilaga 4 Protokollsutdrag KSSU 2024-11-05 § 142 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det utsända förslaget. 

- - - - - 
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